

# WE ARE YOUR DOL



Department of Labor

A proud partner of the AmericanJobCenter network

## တၢ်ပတံထီၣ်တၢ်လၢ UI အဂီၢ် တၢ်ဖံးတၢ်မၤတအိၣ်အတၢ်အုၣ်ကီၤမၤန့ၢ်တၢ် ဘျးသ့ၣ်တဖၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လဲၣ်?

### မတၤလၢဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤတအိၣ်အတၢ်အုၣ်ကီၤမၤန့ၢ်တၢ် ဘျးသ့ၣ်တဖၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လဲၣ်?

န့ၢ်မၤတၢ်လၢနယုယီၤကီၢ်စံၣ်န့ၣ်, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်န့ၣ်ကၠးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးတၢ်ယုထၢလၢကဒီး  
န့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤတအိၣ်အတၢ်အုၣ်ကီၤမၤန့ၢ်တၢ်ဘျးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.နကဘၣ်:

- အိၣ်ဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအလီၤမၤဖိဖျိတမ့ၢ်နီၢ်ကစၢ်အတၢ်ကမၣ်ဘၣ်
- အိၣ်ဒီးလၢအပူၤကွၢ်တၢ်ဖဲန့ၣ်အလၢအပူၤလၢတၢ်မၤလီၢ်လၢကပၣ်ဂၢၢ်ပၣ်  
ကျၢၤတၢ်ယုထီၣ်တၢ်လၢတၢ်ကြးမၤန့ၢ်အိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ
- အိၣ်ကတၢ်ကတီၤသး,အိၣ်ဒီးတၢ်သးအိၣ်ဒီးမၤတၢ်တဘျီယီၤကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ
- အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်အုၣ်သးဝဲလၢတၢ်ယုန့ၢ်တၢ်မၤဒီးမၤနီၣ်မၤယၢတၢ်လၢနကျးစးအိၣ်  
(လၢအထၢၣ်နဲး(online)မ့တမ့ၢ်လၢလံာ်) န့ၣ်တက့ၢ်

န့ၢ်မၤတသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်လၢနကျးဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤဘၣ်ဆၣ်န့ၣ်ကၠးပတံထီၣ်အိၣ်လၢအဆိ  
အချတသ့ၣ်အသ့န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်န့ၣ်ကၠးဝဲဘၣ်ဝဲလၢတၢ်ယုထၢအံၤမၤနီၣ်ပကဆၢတၢ်အိၣ်လီၤ.  
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအအါလၢအဘၣ်ယးဒီးတၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးတၢ်ယုထၢအဂီၢ်,ဝံသးစ့ၤက့ၢ်,  
အဆၢဒိၣ်(၂)လၢပပၤယုထီၣ်တၢ်ဖိလံာ်ယုးယၢဝဲ

[www.labor.ny.gov/uihandbook](http://www.labor.ny.gov/uihandbook) န့ၣ်တက့ၢ်.

### ယဘၣ်ပတံထီၣ်တၢ်လၢတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်ဘျးသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လဲၣ်?

ကျဲလၢအချဒီးအပူၤဖျးလၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်အအါကတၢ်လၢတၢ်ပတံထီၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤတအိၣ်အ  
တၢ်အုၣ်ကီၤမၤန့ၢ်တၢ်ဘျးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်လၢပပၤပုၤယဲၤသန့ (website)ဝဲ

[www.labor.ny.gov/signin](http://www.labor.ny.gov/signin) န့ၣ်လီၤ.

လိၣ်ဘၣ်လၢပကသ့ NY.gov ID တခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်ကျဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်  
NY.gov ID တခါအဂီၢ်န့ၣ်အိၣ်လၢလိၣ်ဂံၢ်အ့ၢ် (login) လံာ်ကဘျးပၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.  
န့ၢ်မၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤလၢတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်မ့တမ့ၢ်တၢ်လဲၤန့ၣ်လၢန NY.gov ID ပူၤန့ၣ်,  
က့ၢ်တၢ်စူးကါတၢ်ဂီၤအတၢ်န့ၣ်ကျဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢလိၣ်ဂံၢ်အ့ၢ် (login) ကဘျးပၤအဖိခိၣ်န့ၣ်  
တက့ၢ်, က့ၢ်ထံသံသမိ NY.gov တၢ်သံက့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအသံက့ၢ်ညါန့ၢ်သးန့ၣ်တက့ၢ်,  
မ့တမ့ၢ်ကိး 800-833-3000 မ့ၢ်ဆၣ် (Monday)ပၤတုၤလၢမ့ၢ်ဖိဖး (Friday),  
ဂီၤ ၈း၃၀ -ပၤ ၄း၃၀ အတီၢ်ပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.

နပတံပၢ်ဖျါထီၣ်လၢအထၢၣ်နဲး (online) သ့:

- မ့ၢ်ဆၣ် (Monday) ပၤတုၤလၢမ့ၢ်လုၤမိၤ (Thursday) ဂီၤ ၇း၃၀ - ပၤ ၇း၃၀
- မ့ၢ်ဖိဖး (Friday) ဂီၤ ၇း၃၀ တုၤလၢပၤ ၅း၀၀
- န့ၣ်ကတၢ် စးထီၣ်လၢ မ့ၢ်န့ၢ်ဖိ (Saturday) ဂီၤ ၂း၀၀ တုၤလၢမ့ၢ်အိၣ်ဘျးန့ၢ်  
(Sunday) ပၤ ၇း၀၀

န့ၢ်မၤထီၣ်လၢလီၤဝဲစံး, ကိးလီၤဝဲစံးလၢတလၢကဒီးအပူၤဝဲ 888-209-8124 စးထီၣ်  
လၢဂီၤ ၈း၀၀ - ပၤ ၅း၀၀ အတီၢ်ပူၤမ့ၢ်ဆၣ် (Monday) တုၤလၢမ့ၢ်ဖိဖး (Friday)  
သ့ၣ်လီၤ. စံၣ်လီၤ (၉) လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်ကွဲးကျိၣ်ထံက့ၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.  
ပူၤလၢသ့ TTY/TDD သ့ၣ်တဖၣ်: ကိးပူၤလၢအစံးဆၢလီၤဝဲစံးဒီးဟ့ၣ်ခိတၢ်ကစီၣ်တဂၤ  
ဝဲ 800-662-1220 ဒီးယုကညးပူၤစံးဆၢလီၤဝဲစံးလၢကကိး 888-783-1370 တက့ၢ်.  
ပူၤလၢသ့တၢ်ဂီၤမူ (video) မ့တမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ခိတၢ်ကစီၣ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအကလုာ်ကလုာ်လၢ  
အဂၤသ့ၣ် တဖၣ်အဂီၢ်, ဆဲးကျိးဘၣ်န့ၢ်ပူၤဟ့ၣ်ခိတၢ်ကစီၣ်အပူၤစံး ဆၢလီၤဝဲစံးဒီးယုကညး  
အိၣ်လၢကကိး 888-783-1370 တက့ၢ်.

### တၢ်လၢယလိၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်မ့ၢ်မန့ၢ်လဲၣ်?

- န့ၢ်ပူၤဂီၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢနီၣ်ဂံၢ် (Social Security Number)
- န့ၢ်နယုယီၤကီၢ်စံၣ်ပူၤနီၣ်သိလုၣ်လံာ်ဟ့ၣ်ခွဲး(လဲးစ့ၣ်)မ့တမ့ၢ်သိလုၣ်တၢ်အုၣ်သးခးက့  
နီၣ်ဂံၢ် (န့ၢ်အိၣ်တခါခါ)
- နတၢ်ဆုၤလံာ်အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲးစူး(၆)ကိး(၆)အလၢအပူၤ
- လီၤဝဲစံးနီၣ်ဂံၢ်တဖျါၣ်လၢပကိးန့ၢ်လၢဂီၤ ၈း၀၀ - ပၤ ၅း၀၀ အတီၢ်ပူၤ  
မ့ၢ်ဆၣ် (Monday) ပၤတုၤလၢမ့ၢ်ဖိဖး (Friday) ကသ့အဂီၢ်
- န့ၢ်ပူၤထံကီၢ်ဂၤမိတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအခးက့နီၣ်ဂံၢ် (န့ၢ်မ့တမ့ၢ်ပူၤအဝဲရကၤထံဖိကီၢ်  
ဖိဘၣ်ဒီးအိၣ်ဒီးခးက့တဘျီဘၣ်)
- ပူၤကွၢ်(၁၈)လၢအတီၢ်ပူၤန့ၢ်တၢ်မၤလီၢ်အမံၤဒီးအိၣ်ဆိးလီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢၣ်,  
ပုၤယုၣ်ဒီးလၢကီၢ်စံၣ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်
- တၢ်မၤလီၢ်တၢ်ဆဲးလီၤမံၤနီၣ်ဂံၢ်မ့တမ့ၢ်ဖဲၣ်ဒရၢၣ်တၢ်မၤခိၣ်အတၢ်အုၣ်သးနီၣ်ဂံၢ်  
(FEIN) နတၢ်မၤလၢတယံာ်ခဲးဘၣ် (FEIN န့ၢ်အိၣ်လၢန W-2 forms  
လံာ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ)
- န့ၢ်မ့ၢ်ကီၢ်စာဖိၣ် (Federal) ပူၤမၤတၢ်ဖိတဂၤန့ၢ်န့ၣ် SF8 ဒီး SF50  
လံာ်ကွဲးဒီးသ့ၣ်တဖၣ်
- န့ၢ်မ့ၢ်ပူၤလၢအမၤတၢ်တၢ်လၢသးပူၤန့ၢ်,တၢ်အိၣ်လီၤဖးလၢကဲထီၣ်သးတယံာ်ခဲးဘၣ်  
လံာ်အဆိ(form) (DD 214)

န့ၢ်လံာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤမ့တမ့ၢ်အိၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်ဆၣ်န့ၢ်ပတံထီၣ်တၢ်မၤစၢၤသ့ၣ်လီၤ.သန့က့, တၢ်ဂ့ၢ်  
ခဲလၢၣ်မ့တမ့ၢ်အိၣ်ဘၣ်န့ၣ်ဒုးစၢၤခဲန့ၢ်ကျိၣ်စ့လၢကဟ့ၣ်လီၤသးအဆိကတၢ်န့ၣ်သ့ၣ်လီၤ.

န့ၢ်မ့ၢ်ပူၤယဲၤကဘျး (web Pages) သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်တန့ၢ်ဘၣ်ဒီး, ပံးန့ၢ်ထီၣ်ခဲးဘိတဘီ  
ဒီးစးခိလၢနကကွဲးဒီးလံာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်တက့ၢ်.

န့ၢ်မ့ၢ်ပူၤနတၢ်ယုထီၣ်လၢအထၢၣ်နဲး (online) ဒီးန့ၢ်မ့ၢ်အဲၣ်ဒီးဒါန့ၢ်နတၢ်န့ၢ်ဘျး  
သ့ၣ်တဖၣ်လီၤလီၤဆူန့ၢ်ဖိၣ်အစ့စရီ (bank account)ပူၤန့ၣ်, နကလိၣ်ဘၣ်ခွဲး  
တဘျီလၢအိၣ်ဒီးန့ၢ်မ့ၢ်ဖိၣ်ဖျိထုးထုးဒီးက့ (bank routing and checking)  
စ့စရီနီၣ်ဂံၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအလီၤန့ၣ်လီၤ.

# ယမာနာတၢ်မၤစၢၤလၢကမၤပုၤတၢ်ယုၤထီၣ်လၢတၢ်ကြၢၤမၤန့ၣ်န့ၣ်လဲၣ်?

နမ့ၢ်ပုၤလၢအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိၣ်ကွၢ်ဂီၤတလၢတၢ်ပုၤမ့ၢ်တၢ်က့ၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်ကိၣ်ဒီးလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤလၢကမၤပုၤန့ၣ်န့ၣ်လဲၣ်န့ၣ်. သကိးမ့ၢ်တၢ်ဘူၤတၢ်တၢ်မၤစၢၤလၢကမၤပုၤသ့ၣ်လီၤ. သန့က့ၢ်:

- နကဘၣ်အိၣ်ဒီးနမ့ၢ်ပုၤမၤစၢၤတၢ်ဖိကိးဆၢကတီၢ်ဒီးဖဲအဝဲသ့ၣ်မၤစၢၤန့ၣ်န့ၣ် PIN အခါန့ၣ်လီၤ
- နအိၣ်ဒီးမူၤလၢနပုၤမၤစၢၤတၢ်ဖိအတၢ်ပုၤတၢ်ဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ
- ဝဲနပုၤမၤစၢၤတၢ်ဖိမၤစၢၤန့ၣ်န့ၣ်အခါနမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ဖျါထီၣ်သးဘၣ်န့ၣ်. နအိၣ်ဒီးမူၤလၢတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကမၤပုၤအဂီၢ်. ပၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပံးကွၢ်တၢ်န့ၣ်ဘျးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ

# ယဘၣ်ယုၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်တနွံတဘျီ/ဟ့ၣ်တၢ်အုၣ်ကီၤလၢတၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လဲၣ်?

နပတံထီၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျးသ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, တနွံဘၣ်တနွံမ့ၢ်လၢနတၢ်မၤတအိၣ်ဘၣ်အယိနဘၣ်ယုၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နမၤအီၤလၢအုၣ်ထၢၣ်န့း (online) ဝဲ [www.labor.ny.gov/signin](http://www.labor.ny.gov/signin) မ့ၢ်တၢ်ဖိဖျါတၢ်ကိးပလီၤတဲစိတၢ်ဖဲတၢ်မၤလီၢ်ကိးလီၤတဲစိလၢတလၢကိးအပုၤဝဲ **888-581-5812** တခါဂ့ၢ်တခါဂ့ၢ်သ့ၣ်လီၤ.

ဝဲနယုၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်တနွံတဘျီအခါ, နကဘၣ်တၢ်သံကွၢ်န့ၣ်လီၤလၢတၢ်သံကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအပိၣ်ထွဲလိၣ်အခံတမံၤဘၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်လၢအဂီၢ်ခိၣ်ဝဲလၢကစံးဆၢအီၤတီၢ်လီၤလီၤ, နပုၤတၢ်အုၣ်ကီၤအုၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤအဝဲက့ၢ်လၢနတၢ်ဖဲဆၢလၢအမ့ၢ်အတီၢ်ဒီးဘၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. အယိသတးဒီးတၢ်အကျါအကျဲဘၣ်တၢ်ကိးစ့ၢ်ကိးအီၤလၢ “တၢ်ဟ့ၣ်အုၣ်ကီၤလၢတၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် (“Certifying for Benefits”)” န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပညိၣ်လၢတၢ်ဖဲတၢ်မၤတအိၣ်အတၢ်အုၣ်ကီၤအဂီၢ်, တနွံန့ၣ်အိၣ်လၢမ့ၢ်ဆၢ (Monday) ပၢ်တုၤလၢမ့ၢ်အိၣ်ဘုးန့ၣ် (Sunday) န့ၣ်လီၤ. ပုၤအါခၣ်တၢ်တက့ၢ်လၢအပုၤကွၢ်န့ၣ်ယုၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်တနွံတဘျီလၢမ့ၢ်အိၣ်ဘုးန့ၣ် (Sunday) လီၤ. သန့က့ၢ်. တၢ်ယုၣ်န့ၣ်နတၢ်ဆၢကတီၢ်အိၣ်တုၤလၢခဲကၢ်တနွံမ့ၢ်န့ၣ်ဖိ (Saturday) န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သိၣ်တၢ်သီအိၣ်လၢ, နတၢ်ယုၣ်တၢ်တနွံမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ခိးအနွံလီၤ. နတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်လၢတနွံအီၤအဂီၢ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၢနကဘၣ်အိၣ်ကတီၢ်နသး, အိၣ်ဒီးတၢ်သးအိၣ်လၢကမၤတၢ်ဒီးယုၣ်တၢ်မၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

# ယကစးထီၣ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်အခါဖဲလဲၣ်?

မ့ၢ်လၢပဘၣ်ကွၢ်ကဒါက့ၢ်ဒီးမၤန့ၣ်လံၣ်ပတံထီၣ်အယိ, စးထီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢနဟ့ၣ်ထီၣ်နတၢ်ယုၣ်တုၤလၢနဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၢ်စုၤလၢဟ့ၣ်လီၤသးအဆိကတၢ်န့ၣ်ကယၢ်ဝဲသၢန့ၣ်ယုၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢကတီၢ်အခဲအံၤန့ၣ်နတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်. နမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်ထီၣ်န့ၣ်န့ၣ်လၢအကြၢၤဒီးတၢ်ယုၣ်ထၢၣ်န့ၣ်, နကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢကတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

# ယကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ယုၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်?

နမ့ၢ်ပတံထီၣ်တၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤတအိၣ်အတၢ်အုၣ်ကီၤလၢအုၣ်ထၢၣ်န့း (online) ပုၤန့ၣ်, နဘၣ်တၢ်သံကွၢ်တၢ်န့ၣ်လၢနဘၣ်သးဒီးန့ၣ်ဘၣ်နတၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်ခိဖျါဒါန့ၣ်လီၤစုၤလီၤလီၤဆူစုၤတၢ်ပုၤမၤစုၤတမ့ၢ်လၢဒီးဘုးခးက့ၢ်ပုၤမၤစုၤန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ပတံထီၣ်အီၤလၢလီၤတဲစိဖိခိၣ်န့ၣ်, နကဒီးန့ၣ်ဘၣ်နတၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်လၢဒီးဘုးခးက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတဟ့ၣ်လီၤတၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်လၢဒီး(ခဲ)လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

# တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤအမဲၣ်ညါ

နပတံထီၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, နကဒီးန့ၣ်ဘၣ်လံၣ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတဘျီလၢလံၣ်ပဂ့ၢ်တၢ်ကိးအီၤလၢဘၣ်သးဒီးန့ၣ်ဘၣ်စီၤစုၤမိၤတၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်ဆၢတဲၣ်လၢအဖိးသဲးန့ၣ်လီၤ. ဝံၤသးစုၤဖးအီၤတဘျီလီၤတက့ၢ်. အဝဲကတဲန့ၣ်လၢမ့ၢ်န့ၣ်အိၣ်မ့ၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢပုၤလၢအကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲဒီးတၢ်ဖဲတၢ်မၤတအိၣ်အတၢ်အုၣ်သးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နတၢ်ဖဲတၢ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢကတၢ်မ့ၢ်တက့ၢ်လီၤအသးလၢတၢ်မၤနီၣ်ပုၤဘၣ်န့ၣ်အဝဲကတဲစုၢ်ကိးန့ၣ်လၢနကဘၣ်မၤဒဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဂ့ၢ်ဒိၣ်: ဘၣ်သးဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်နီၣ်န့ၣ်ဘၣ်. အဝဲကတဲန့ၣ်ယိယိလၢမ့ၢ်န့ၣ်အိၣ်မ့ၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢပုၤလၢအပတီၢ်တုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးဝဲစီၤမၤန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်လိၣ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢကန့ၣ်, နတၢ်အဘျးကစးထီၣ်ဖျါဖျါဖျါဖျါန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်ထီၣ်အီၤလၢတကြၢၤဒီးတၢ်ယုၣ်ထၢၣ်န့ၣ်, နကဒီးန့ၣ်ဘၣ်လံၣ်ပဂ့ၢ်တဘျီလၢပအိၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးနတၢ်အိၣ်ဆိးလီၢ်ဒီးလီၤတဲစိနီၣ်ဂံၢ်လၢအဘၣ်လီၢ်အသးလၢဆၢကတီၢ်အဝဲအံၤဘၣ်န့ၣ်နတၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်လီၤမၤကွၢ်သ့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖဲတၢ်မၤတအိၣ်အတၢ်အုၣ်ကီၤလံၣ်တတုၤဒီးခိဖျါလံၣ်တးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဆုၢ်ကဒါက့ၢ်တၢ်သံကွၢ်ရဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တဘျီယိဒဲးသိးတၢ်အဘျးသ့ၣ်တဖၣ်တခါဂ့ၢ်တခါဂ့ၢ်လၢကဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤန့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ခဲမ့ၢ်တမ့ၢ်သမၤအီၤတဂ့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

# တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်

ကွၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤတအိၣ်အတၢ်အုၣ်ကီၤ: ပုၤယုၣ်တၢ်ဖိအလံၣ်ယံးယံးဝဲ [www.labor.ny.gov/uihandbook](http://www.labor.ny.gov/uihandbook) တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအဘၣ်သးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ကတီၢ်တၢ်ပိၣ်အမ့ၢ်အတီၢ်လံၣ်ကဘျးပုၤအီၤတက့ၢ်. ဝဲနဟ့ၣ်ထီၣ်နတၢ်ယုၣ်အခါနမ့ၢ်ယုၣ်ထၢၣ်လၢနကတံးန့ၣ်လံၣ်ယံးယံးအံၤဒီးကဘၣ်တၢ်ဆုၢ်န့ၣ်အိၣ်လီၤ.

တၢ်သံကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်သံကွၢ်အီၤခဲအံၤခဲအံၤန့ၣ်အိၣ်လၢပပုၤယဲၤသန့ (website) ဝဲ [www.labor.ny.gov/ui/faq.shtm](http://www.labor.ny.gov/ui/faq.shtm) န့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်လီၤလီၤဆီဆီဘၣ်ယုၣ်နတၢ်ယုၣ်မ့ၢ်တၢ်ယုၣ်အတၢ်အိၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ဆုၢ်န့ၣ်ပုၤတၢ်ကစီၣ်ဘၣ်ဘၣ်ဘၢဘၢတခါဝဲ [www.labor.ny.gov/signin](http://www.labor.ny.gov/signin) န့ၣ်တက့ၢ်. ဝဲအုၣ်န့ၣ် (Sign in) လီၤဝဲနအုၣ်ထၢၣ်န့းအတၢ်ယဲၤဖျါထီၣ် (online account) ဒီးစံးလီၤလံၣ်ဒီးတၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဂီၤဖိဝဲလၢစုၤထွဲအဖိခိၣ်လၢယအုၣ်ထၢၣ်န့းတၢ်ဖဲတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ် (My Online Services) ကဘျးပၤန့ၣ်တက့ၢ်. မ့ၢ်တမ့ၢ်, ကိးပလီၤတဲစိတၢ်ယုၣ်ထီၣ်လၢအကြၢၤဒီးတၢ်မၤန့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဝဲလီၢ်ဝဲ **888-209-8124** န့ၣ်တက့ၢ်. မ့ၢ်ဆၢ (Monday) ဒီးကမ့ၢ်န့ၣ်သဘျီဝံၤအလီၢ်ခံတန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မၤအါကတၢ်အနံၤလၢတၢ်ကိးလီၤတဲစိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လ့ၤစီၤ (Thursday) ဒီးမ့ၢ်ဖိး (Friday) န့ၣ်တၢ်မၤစုၤဝဲလီၤ.